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P r o t o k ó ł   Nr XLVIII/2023 

z sesji Rady Gminy Bliżyn, która odbyła się w dniu 29 sierpnia 2023r. 

w świetlicy OSP w Bliżynie. 

 

W obradach sesji uczestniczyli: 

1) Mariusz Walachnia – Wójt Gminy Bliżyn 

2) Michał Jędrys– Sekretarz Gminy Bliżyn 

3) Beata Ozan – Skarbnik Gminy Bliżyn 

4) Karolina Chaja – obsługa prawna UG 

5) Grzegorz Patura – obsługa informatyczna 

6) Anna Kowalik – obsługa Rady 

7) Jacenty Kita – Redaktor Naczelny Samorządowego Informatora Gminy Bliżyn 

8) Sołtysi zgodnie z załączoną listą obecności 

9) Radni zgodnie z załączoną listą obecności 

 

Zatwierdzony porządek obrad sesji: 

1. Otwarcie, stwierdzenie kworum, przyjęcie porządku obrad sesji. 

2. Przyjęcie protokołów z obrad XLVI i XLVII sesji Rady. 

3. Informacja Wójta o pracy między sesjami oraz informacja o realizacji uchwał podjętych na 

    ostatnich sesjach. 

4. Wystąpienia zaproszonych gości. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2022/2023: 

    a) wystąpienia Dyrektorów Szkół, 

    b) wystąpienie Wójta Gminy, 

    c) stanowisko Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Społecznych i Socjalnych, 

    d) dyskusja, 

    e) przyjęcie informacji. 

7. Informacja o realizacji podatków i opłat za I półrocze 2023r.: 

    a) wystąpienie Wójta Gminy, 

    b) stanowisko Komisji Budżetowo-Finansowej, Rozwoju Gospodarczego i Gospodarki 

        Gminy oraz Komisji Rewizyjnej, 

    c) dyskusja, 

    d) przyjęcie informacji. 

 8. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie: 

     a) wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bliżyn na lata 2023- 

         2035, 

     b) wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Bliżyn na 2023 rok, 

     c) zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji w Kielcach informacji  

          o kandydatach na ławników, 

     d) wprowadzenia zmian do Regulaminu określającego wysokość dodatków i innych 

          składników wynagrodzenia oraz szczegółowe warunki ich przyznawania dla nauczycieli 

          zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Gminę Bliżyn, 

     e) zmiany Uchwały Nr VII/44/2015 Rady Gminy Bliżyn z dnia 3 września 2015r. w sprawie 

         określenia zasad udzielania dotacji na sfinansowanie prac konserwatorskich, 

         restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, 

     f) rozpatrzenia skargi na działania Wójta Gminy Bliżyn, 

     g) określenia trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu 

         Interdyscyplinarnego w Bliżynie. 
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9.   Informacje, komunikaty i oświadczenia.  

10. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Przebieg obrad sesji: 

Czterdziestą ósmą w kadencji sesję Rady Gminy Bliżyn otworzył i poprowadził Jacek 

Krzepkowski - Przewodniczący Rady Gminy Bliżyn.  

Poinformował, że w świetle Rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady z dnia  

27 kwietnia 2016r. w sprawie ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem danych 

osobowych i ustawą o samorządzie gminnym obrady Rady Gminy Bliżyn są transmitowane  

i nagrywane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. 

Po przywitaniu wszystkich obecnych Przewodniczący Rady poinformował zebranych, że  

w obradach sesji uczestniczy 14 radnych na ustawowy skład Rady 15 radnych, w związku  

z czym uchwały podejmowane na sesji są prawomocne.  

Następnie odczytał projekt porządku obrad sesji, do którego Wójt Gminy wniósł  

o wprowadzenie projektu uchwały w sprawie określenia trybu i sposobu powoływania  

i odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego w Bliżynie. 

Poinformował również, że w planie pracy Rady na 2023 rok w III kwartale była zaplanowana 

ocena realizacji budżetu za I półrocze 2023r. W związku z uchyleniem art.266 ustawy  

o finansach publicznych na podstawie którego organy wykonawcze jednostek samorządu 

terytorialnego w terminie do 31 sierpnia były zobowiązane do przedkładania Regionalnej Izbie 

Obrachunkowej oraz Radzie Gminy informacji z wykonania budżetu za I półrocze takiej 

informacji nie sporządza się. Wójt przedłożył jedynie sprawozdanie RB-NDS, które było 

przedmiotem analizy przez komisje Rady. 

Radny Sławomir Młodawski złożył wniosek formalny o odczytanie uzasadnienia do projektu 

uchwały dotyczącego rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy. 

Przewodniczący Rady wyjaśnił, że przed przystąpieniem do rozpatrzenia projektów uchwał 

zgłosi wniosek o odstąpienie od odczytywania uzasadnień i załączników za wyjątkiem projektu 

uchwały dotyczącego rozpatrzenia skargi na Wójta, także taki wniosek będzie głosowany 

później. 

W związku z powyższym wyjaśnieniem Sławomir Młodawski wycofał złożony wniosek. 

Innych uwag ani wniosków nie zgłoszono do porządku obrad sesji. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad wprowadzeniem do porządku obrad 

projektu uchwały zgłoszonego przez Wójta: 

Za wprowadzeniem do porządku obrad sesji projektu uchwały w sprawie określenia trybu  

i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego w Bliżynie  

w punkcie 8 litera g) głosowało 14 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się 

– 0, w związku z czym wniosek został przyjęty przez Radę. 

Następnie przystąpił do głosowania nad przyjęciem porządku obrad XLVIII sesji Rady łącznie 

z przyjętym wnioskiem: 

Za przyjęciem porządku obrad XLVIII sesji Rady łącznie z przyjętym wnioskiem głosowało 

14 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku z czym porządek 

obrad XLVIII sesji Rady łącznie z przyjętym wnioskiem został przyjęty przez Radę. 

Ad. 2 

W związku z nie zgłoszeniem uwag do protokołów z obrad XLVI i XLVII sesji Rady 

Przewodniczący Rady wniósł o ich przyjęcie. 

Za przyjęciem protokołu z obrad XLVI sesji Rady, która odbyła się w dniu 22 czerwca 2023r. 

głosowało 14 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku  

z czym protokół z XLVI sesji został przyjęty przez Radę. 
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Za przyjęciem protokołu z obrad XLVII sesji Rady, która odbyła się w dniu 13 lipca 2023r. 

głosowało 14 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku  

z czym protokół z XLVII sesji został przyjęty przez Radę. 

Ad. 3 

W punkcie 3 porządku obrad Mariusz Walachnia – Wójt Gminy Bliżyn przedstawił 

informację o swojej pracy między sesjami oraz informację o realizacji uchwał podjętych na 

ostatnich sesjach (informacje w załączeniu). 

Ad. 4 

Wystąpienia zaproszonych gości - brak chętnych. 

Ad. 5 

Interpelacje i zapytania radnych: 

Monika Gruszczyńska, Genowefa Supernat, Jacek Krzepkowski, Szymon Mastalerz 

Zapytanie 

W nawiązaniu do Uchwały Rady Gminy Bliżyn z dnia 4 maja 2023r. w sprawie rozwoju sieci 

kanalizacyjnej na terenie Gminy Bliżyn zwracamy się z prośbą o udzielenie informacji  

o stopniu realizacji przedmiotowej uchwały. 

Sławomir Młodawski 

Interpelacja 

Zwracam się do p.Wójta z prośbą o zgłoszenie do Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad 

Oddział Kielce rejon Starachowice o wykoszenie poboczy i rowów przydrożnych wzdłuż drogi 

krajowej nr 42 w Bliżynie przy ul. Kościuszki. W roku 2023 było jedno koszenie. 

Zapytanie 

Zwracam się do p. Wójta z zapytaniem czy Gmina złożyła jakiś wniosek do Rządowego 

Funduszu „Polski Ład”. Przypomnę, że dofinansowanie w pierwszym naborze to 95 procent,  

w drugim 90 procent, w trzecim 85 procent, w czwartym 80 procent. Jeśli tak to proszę  

o informację w tej kwestii. Termin minął 16 sierpnia. 

Aneta Smulczyńska 

Interpelacja 

Zgodnie z art.24 ust. 3 i 4 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym (Dz.U.  

z 2023r. poz.40 z późn.zm.) oraz działając w imieniu mieszkańców sołectwa Kopcie, kieruję 

do Pana Wójta kolejną interpelację w sprawie wykonania sieci światłowodowej na terenie ww. 

sołectwa. W ostatnim czasie uruchomione zostały konkursy dla operatorów 

telekomunikacyjnych na dofinansowanie budowy szerokopasmowego internetu, tj. z: 

1) Krajowego Planu Odbudowy i Zwiększenia Odporności (KPO) – nabór zakończony (obszar 

konkursu nie obejmował terenu Gminy Bliżyn), 

2) Programu Fundusze Europejskie na Rozwój Cyfrowy (FERC) na lata 2021-2027 – 

„Zwiększenie dostępu do ultra-szybkiego Internetu szerokopasmowego (1 nabór)” – nabór 

ogłoszony (obszar konkursu obejmuje teren Gminy Bliżyn): 

- nabór wniosków rozpocznie się 01.09.2023r. (nabór będzie trwał 29 dni), 

- zakończenie naboru wniosków: 29.09.2023r. godz.16:59, 

- kwota środków przeznaczonych na dofinansowanie projektów w naborze: 2 935 109 997 

PLN, 

- w ramach konkursu operatorzy telekomunikacyjni mogą ubiegać się o dofinansowanie na 

budowę sieci szerokopasmowych na terenach, na których dostęp do Internetu jest 

utrudniony. Realizowane będą działania umożliwiające jak najszerszy dostęp do sieci 

szerokopasmowych przy jak najwyższych parametrach technicznych na obszarach, gdzie 

stwierdzono niedoskonałość rynku lub istotne nierówności w zakresie dostępu do sieci 

NGA (Next Generation Access). 

Mając na uwadze powyższe oraz zbliżający się termin składania wniosków, uprzejmie proszę 

o ponowny kontakt z wykonawcą sieci światłowodowej na terenie Gminy Bliżyn (firma Nexera 
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Holding Sp. z o.o.) i podjęcie konstruktywnych działań, ukierunkowanych na doprowadzenie 

sieci światłowodowej do sołectwa Kopcie, a także innych miejscowości na terenie Gminy 

Bliżyn, w których brakuje dostępu do internetu i które zagrożone są wykluczeniem cyfrowym. 

Zgodnie z deklaracją Ministra funduszy i polityki regionalnej: „Inwestycje telekomunikacyjne, 

które będą dofinansowane z FERC i z KPO dopełnią dostęp do bardzo szybkiego Internetu dla 

prawie wszystkich gospodarstw domowych w Polsce”. Możliwość pozyskania dofinansowania 

na tego typu inwestycje, stanowi szansę dla obszarów wiejskich o rozproszonej zabudowie  

i punktach adresowych bardzo oddalonych od innych zabudowań, dlatego nie zmarnujmy tej 

szansy i dołóżmy wszelkich starań, aby każdy dom i każdy mieszkaniec naszej Gminy, 

zainteresowany internetem – miał do niego swobodny dostęp! W dzisiejszych czasach dostęp 

do szybkiego internetu jest kluczowy. Dzięki temu „udogodnieniu” możemy zdalnie pracować, 

uczyć się, robić zakupy, załatwiać sprawy urzędowe, czy nawet korzystać z usług placówek 

medycznych. Mając na uwadze powyższe, uprzejmie proszę o podjęcie sprawnych działań. 

Krzysztof Jurek 

Interpelacja 

Proszę o zlecenie rozpoznania cenowego na wykonanie witaczy na wjazdach do miejscowości, 

o których złym stanie wspominałem w interpelacjach w ubiegłych latach. 

Proszę o rozpoznanie cenowe na wykonanie nowej fontanny zlokalizowanej obecnie w okolicy 

pomnika króla Jagiełły. Powyższe interpelacje podyktowane są poprawą wizerunku naszej 

gminy, gdyż obecne obiekty są złej jakości. 

Interpelacja 

Proszę o przedstawienie informacji o natężeniu ruchu na DK 42 oraz ewentualnych wnioskach 

o czynnikach szkodliwych wynikających z przekroczeń hałasu. Proszę przedstawić również 

plany obwodnicy, która była w planach do wykonania. 

Wyjaśnień na powyższe interpelacje i zapytania udzielił Mariusz Walachnia – Wójt Gminy 

informując, że w pierwszej kolejności w miesiącu wrześniu zostanie ogłoszony przetarg na 

wykonanie dokumentacji na budowę kanalizacji Górki-Płaczków-Sołtyków. Jest to obszar, 

który ma najwyższy wskaźnik zagęszczenia mieszkańców. Być może jeszcze w tym roku uda 

się ogłosić kolejny przetarg w kierunku Sorbina, Brześcia i może Mroczkowa. Planowane było 

zlecenie opracowania dokumentacji w kierunku Sołtykowa i Mroczkowa jako zadanie 

dwuetapowe. Jednakże istnieją obawy co do Mroczkowa ponieważ tam są tereny zamknięte  

stąd prace projektowe mogą się opóźnić i wykonawca może się nie zmieścić w obowiązującym 

3-letnim okresie. Faktycznie w urzędzie występują problemy kadrowe ze względu na 

nieobecność pracownika ale być może we wrześniu chociaż uda się ogłosić jeden przetarg  

w kierunku Sołtykowa. Temat koszenia poboczy przy drodze krajowej nr 42 zostanie zgłoszony 

do dyrekcji dróg krajowych. Biorąc pod uwagę nabór wniosków do Polskiego Ładu i funduszu 

dróg samorządowych to zostało złożonych 6-7 wniosków na kwotę około 12 milionów złotych. 

Jeśli chodzi o drogi to złożono wnioski na remont drogi w Kopciach, od Mroczkowa w kierunku 

Górek i ul.Skrajna. Wnioski te złożono do funduszu dróg samorządowych. Do Polskiego Ładu 

złożono wniosek do 2 mln zł na budowę ul. Źródlanej (kwota około 1 mln 650tys.zł), oraz 

wniosek powyżej 2 mln zł na budowę kanalizacji Bliżyn-Gilów na obszar wyłączony  

z projektowania ze względu na brak zgody przejścia przez działki. Trzeci wniosek największy 

na kwotę 5 mln zł dotyczył kompleksowej rewitalizacji terenu wokół zalewu w Bliżynie. Zakres 

prac jest jeszcze w opracowaniu, dotyczy odnowienia wszystkich elementów wykonanych  

w 2010 roku, połączenie ciągu pieszego, wykonanie deptaka i wiele innych rzeczy, które ze 

względu na środki nie zostały wykonane przy budowie zalewu. Ponadto w ramach ogłoszonego 

naboru wniosków na zabytki do Polskiego Ładu został złożony wniosek parafii św. Ludwika  

w Bliżynie na kwotę 500tys. zł na odnowienie ogrodzenia wokół kościoła. Jeżeli chodzi  

o wykonanie sieci światłowodowej w Kopciach (w podobnej sytuacji są inne miejscowości 

takie jak Nowki, Rędocin i część Górek) to jest nadzieja że firma Nexera złoży wniosek.   
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Od dwóch lat na ich stronie jest informacja o projektowaniu sieci w Nowkach, o której tak 

naprawdę nic nie wiadomo. Nie ma odpowiedzi na pisma kierowane do tej firmy od dwóch lat. 

Temat witaczy ciągnie się od kilku lat ale ciągle przy konstruowaniu budżetu odpada ze 

względu na inne pilniejsze potrzeby. Gdy tylko pojawi się okazja to ten temat jest do 

wykonania. Przy fontannie koło pomnika Jagiełły spaliła się pompa i zostanie zakupiona nowa. 

Wykonanie fontanny z prawdziwego zdarzenia to koszt powyżej 200tys.zł, także gmina raczej 

nie pozwoli sobie na jej wykonanie bez dofinansowania. Odnośnie natężenia ruchu dyrekcja 

dróg krajowych pewnie takie pomiary prowadzi ale gmina nie ma wiedzy na ten temat.  

W zakresie budowy obwodnicy nie zostały jeszcze zlecone prace projektowe przez dyrekcję 

dróg krajowych natomiast w naszym studium i planie przestrzennym są zarezerwowane tereny 

pod jej budowę. 

Monika Gruszczyńska zapytała jeszcze o zagospodarowanie terenu między dwoma 

kościołami w Mroczkowie. Według zapewnień Wójta zadanie to miało być złożone do 

Polskiego Ładu. Gmina wydała na ten projekt 50tys.zł. 

Wójt wyjaśnił, że zadanie to jest przewidziane do realizacji nie w ramach Polskiego Ładu ale 

w ramach Miast Północy. Jest to zadanie zapisane w strategii Miast Północy. Oprócz tego 

zadania jest zaplanowane wykonanie miejsc integracji w Gostkowie i w Kopciach. Na te 

zadania jest zapewnione dofinansowanie na kwotę 2 mln 888tys.zł a konkursy są przewidziane 

na przełomie roku. 

Aneta Smulczyńska nawiązała do wniosków złożonych do Polskiego Ładu i wyraziła 

zaniepokojenie tym, że Wójt nie konsultuje z radnymi propozycji  projektów. O tym fakcie 

radni dowiadują się już po złożeniu wniosków. Radna ma wątpliwości, czy kompleksowa 

rewitalizacja terenu wokół zalewu w Bliżynie za kwotę 5 mln zł jest na tą chwilę zadaniem 

koniecznym. Zdaniem radnej, a także myśli, że również pozostałych radnych, są inne bardziej 

pilne i potrzebne zadania do wykonania dla mieszkańców dlatego ma prośbę i apel do Wójta 

by na przyszłość konsultował z radnymi takiego typu sprawy. Ponadto radna poinformowała  

o rozpoczętym w dniu wczorajszym kolejnym naborze wniosków do Polskiego Ładu 

dotyczącym modernizacji infrastruktury oświetleniowej, który potrwa do 18 września. Zapytała 

zatem czy gmina planuje złożyć wnioski, a jeśli tak, to na jakie zadania. 

Wójt odnosząc się do drugiej części wypowiedzi wyjaśnił, że nie jest planowane złożenie 

wniosków na tego typu zadania a jeżeli już by to miało miejsce to na modernizację oświetlenia 

w całej gminie. 

Jacek Krzepkowski poparł stanowisko radnej Anety Smulczyńskiej w zakresie informowania 

radnych o składanych wnioskach, szczególnie na duże kwoty. O taką informację proszą radni, 

by nie stawiać ich przed faktem dokonanym. Ten temat również był poruszany na komisji 

budżetowej, w której uczestniczył.   

Wójt wyjaśnił, że było tylko 3 tygodnie na złożenie wniosków. Jeśli chodzi o drogi, to zostały 

złożone wnioski na te, na które gmina posiada projekty, jedynie oprócz ul.Bocznej. Natomiast 

biorąc pod uwagę rewitalizację terenu wokół zalewu w Bliżynie brany był również pod uwagę 

drugi wniosek dotyczący budowy sali gimnastycznej przy szkole w Bliżynie. Decyzja zapadła 

na zalew ze względu na duże zużycie i zniszczenie elementów a to zadanie będzie dużym 

impulsem dla rozwoju gminy. W momencie wybudowania zalewu w 2010r. było duże 

zainteresowanie, przyjeżdżało tu dużo ludzi natomiast obecnie jest to już obiekt przestarzały  

i odbiega od standardów w okolicy, bo  wystarczy pojechać do Starachowic czy Szydłowca by 

zobaczyć jak tam wyglądają takie obiekty. Złożenie wniosku na zalew wynikało z ograniczenia 

kwotowego, nie byłoby możliwości w ramach tego naboru złożenie wniosku na budowę 

kanalizacji w kierunku Sołtykowa bo przy 10 km sieci nie wystarczyłaby kwota 10-12 mln zł. 

Monika Gruszczyńska zgodziła się z tym, że był krótki czas na składanie wniosków ale 

zadaniem priorytetowym miała być kanalizacja zgodnie z uchwałą rady i powinno rozpocząć 



6 

 

się jej dalsze projektowanie tak jak to miało miejsce w przypadku wykonywanych zadań w tym 

zakresie. 

Ad. 6 

W związku z nieobecnością Dyrektorów Szkół związaną z udziałem w naradzie organizowanej 

przez Kuratorium Oświaty Przewodniczący Rady poprosił Wójta o przedstawienie informacji 

o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2022/2023. 

Wójt przedstawiając informację poinformował, że gmina prowadzi trzy szkoły: w Bliżynie, 

Mroczkowie i w Odrowążku natomiast szkoła w Sorbinie prowadzona jest przez 

stowarzyszenie. W gminie funkcjonują dwa przedszkola niepubliczne prowadzone przez 

stowarzyszenie i osobę prywatną. W Bliżynie i w Mroczkowie prowadzone są stołówki szkolne. 

Z posiłków korzysta 227 uczniów. Uczniowie, którzy uzyskali najlepsze wyniki z egzaminów 

otrzymali od Wójta nagrody w postaci bonu na zakup sprzętu elektronicznego. Szkoły są po 

termomodernizacji. Najpilniejszą potrzebą jest remont boisk orlik w Bliżynie i w Mroczkowie 

i to dzisiaj Rada Gminy będzie decydować o dołożeniu środków na te cele. 

Radny Grzegorz Wróbel stwierdził, że szkoły i przedszkola w pełni zabezpieczają miejsca 

dzieciom w tych placówkach natomiast w gminie brakuje żłobka a chętni byliby, szczególnie 

te dzieci, dla których zabrakło miejsc w tego typu placówkach. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Społecznych i Socjalnych przedstawiła Dorota 

Cukrowska – Przewodnicząca Komisji. Komisja dokonała objazdu placówek oświatowych 

pod kątem sprawdzenia stanu ich przygotowań do nowego roku szkolnego. Dokonała wizytacji 

czterech szkół podstawowych: w Bliżynie, Mroczkowie, Odrowążku i Sorbinie oraz 

przedszkoli działających na terenie gminy. W objeździe udział wzięła Komisja w pełnym 

składzie osobowym. W objeździe uczestniczył również Mariusz Walachnia - Wójt Gminy. 

W wyniku wizytacji Komisja stwierdziła, że wszystkie szkoły są należycie przygotowane do 

rozpoczęcia nowego roku szkolnego. Widoczna jest dbałość dyrektorów i pracowników szkół 

o estetykę obiektów i teren wokół nich. Także Niepubliczne Przedszkole Językowe Best oraz 

Przedszkole Niepubliczne w Bliżynie prowadzone przez Towarzystwo Przyjaciół Bliżyna są 

właściwie przygotowane na przyjęcie dzieci. Na tym posiedzenie wyjazdowe Komisji 

zakończono. Komisja pozytywnie opiniuje informację o stanie realizacji zadań oświatowych 

oraz informacje z działalności szkół za miniony rok szkolny 2022/2023 (4 głosy za). 

Dyskusja 

Sławomir Młodawski uzupełniając wypowiedź Wójta nawiązał do wyników egzaminu 

ósmoklasisty w tych szkołach, które prowadzi gmina i najlepiej wypadła szkoła w Mroczkowie, 

co należy podkreślić, bo jest to zasługa grona pedagogicznego, jak również samego dyrektora. 

Aneta Smulczyńska przy omawianiu tematu oświaty podzieliła się informacją o kolejnym 

naborze, który będzie prowadzony w ramach Programu Regionalnego Fundusze dla 

Świętokrzyskiego. 31 sierpnia ruszy nabór na budowę, przebudowę, modernizację 

infrastruktury edukacji przedszkolnej. Możliwy jest zakup wyposażenia. Alokacja na ten nabór 

to 23,5 mln zł. Wnioski można składać do 17 października. Być może dyrektorzy szkół,  

w których funkcjonują przedszkola będą tym naborem zainteresowani. Przy tej okazji radna 

nawiązała do spotkania, które odbyło się na początku lipca z jej inicjatywy i pani dyrektor 

szkoły podstawowej w Odrowążku. Spotkanie to dotyczyło możliwości utworzenia oddziału 

przedszkolnego przy szkole w Odrowążku. Mimo wielu argumentów przedstawianych przez 

dyrektorkę szkoły i przedstawiciela rodziców nie uzyskało to akceptacji ze strony radnych. 

Wydźwięk tego spotkania był taki, że skoro funkcjonują przedszkola przy innych szkołach to 

po co tworzyć nowe, po co po dwóch latach dofinansowania unijnego narażać kolejną radę na 

ponoszenie wydatków na zabezpieczenie okresu trwałości tego przedszkola. Była to smutna 

informacja dla osób reprezentujących to środowisko. Po spotkaniu okazało się również, że 

koleżanki i koledzy radni nie wyrazili zgody na opracowanie kosztów oraz dokumentacji 

aplikacyjnej. W konsekwencji takiego przebiegu zdarzeń wniosek aplikacyjny na utworzenie 
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oddziału przedszkolnego przy szkole podstawowej w Odrowążku nie został złożony. Radnej 

nasuwa się smutna refleksja. Cieszy fakt, że szkoły się rozwijają, dzisiaj nawet przy uchwale 

dotyczącej zmian w budżecie gminy przeznaczone zostanie kolejne 329 tys.zł, o ile radni tak 

zdecydują, na dofinansowanie modernizacji orlików przy szkole w Bliżynie i w Mroczkowie. 

Rozwój młodego pokolenia jest bardzo istotny i ważny, bo młode pokolenie jest przyszłością 

naszej gminy, naszego powiatu, województwa i kraju. Smuci natomiast radną takie stanowisko, 

że zabiega się o rozwój głównie dwóch szkół w Bliżynie i w Mroczkowie. Powinniśmy dbać  

o rozwój oświaty w każdej miejscowości, dlatego inicjatywa podjęta przez panią dyrektor 

szkoły w Odrowążku nie powinna być tłumiona w zarodku, tylko takie inicjatywy również 

powinny uzyskać wsparcie, pomoc, bo wiele dzieci w wieku przedszkolnym jest dowożonych 

do szkół na terenie innych gmin. Nie po drodze jest im do Sorbina, Bliżyna czy Mroczkowa. 

Rodzice zawożą dzieci do gminy Zagnańsk, Stąporków a mogłyby one uczęszczać do oddziału 

w Odrowążku, jeżeli taki by powstał. Jest jeszcze ku temu szansa bo w październiku  

i listopadzie tego roku zostanie ponowiony nabór na utworzenie miejsc wychowania 

przedszkolnego dlatego radna liczy na większą wyrozumiałość ze strony radnych i większe 

wsparcie tej inicjatywy.  

Wójt uzupełniając wypowiedź radnej podkreślił, że jest również zaplanowane w zmianach do 

budżetu 60 tys. zł na remont placu zabaw przy szkole w Odrowążku. 

Radna Aneta Smulczyńska wyjaśniła, że w tej kwestii zabierze głos przy uchwale i za to 

należą się Wójtowi podziękowania.  

Wójt uważa, że skoro radna mówi o orlikach to również temat remontu placu zabaw powinien 

być poruszony. Dodał, że na terenie gminy funkcjonują przedszkola niepubliczne i nie są 

powiązane z żadną ze szkół. 

Radny Grzegorz Wróbel nie widzi problemu z dowiezieniem dzieci 2 km do Sorbina bądź 

innych placówek i nie wydawanie pieniędzy na takie cele, gdzie gmina zabezpiecza dzieciom 

pobyt natomiast brak w gminie jest żłobka i z tym tematem należy się zmierzyć i utworzyć np. 

w szkole w Sorbinie. 

Aneta Smulczyńska nie kwestionuje utworzenia żłobka i przychyla się do takiej inicjatywy,  

o ile ona powstanie, ale nie zgadza się z negowaniem inicjatywy utworzenia miejsc 

przedszkolnych przy szkole w Odrowążku. Z rozmowy z Panią Dyrektor wynikało, że swego 

czasu to przedsięwzięcie popierał Pan Wójt i jest zaskoczona, że przez te kilka tygodni zmieniło 

się nastawienie. 

Wójt potwierdził, że odnośnie przedszkola w Odrowążku były prowadzone rozmowy  

i negocjacje pod kątem czy to się uda, ponieważ warunkiem wstępnym była ilość dzieci. 

Zameldowanych dzieci, które mogłyby uczęszczać do przedszkola jest 15, ale nie ma gwarancji 

że w takiej ilości trafiłyby do przedszkola. Patrząc na przedszkola funkcjonujące w gminie to 

liczba dzieci 15 jest za mała by to przedszkole mogło efektywnie działać w porównaniu do 

wydanych środków. Wójt dodał, że są jeszcze wolne miejsca w przedszkolach na terenie gminy. 

Na pewno żłobek cieszyłby się zainteresowaniem bo w punkcie żłobkowym w przedszkolu 

niepublicznym tych miejsc jest za mało. Decyzja w sprawie przedszkola w Odrowążku została 

wspólnie wypracowana i podjęta, nie była odgórnie sterowana a czy była dobra to czas pokaże. 

Ryszard Adamczyk – sołtys sołectwa Mroczków poruszył temat słabego nauczania języka 

angielskiego, szczególnie w klasach najmłodszych w szkole w Mroczkowie. Taką uwagę 

zgłaszają rodzice. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem informacji. 

Za przyjęciem informacji o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2022/2023 wraz 

z informacjami o działalności szkół głosowało 14 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów 

wstrzymujących się – 0, w związku z czym informacje zostały przyjęte przez Radę. 
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Ad. 7 

Informację o realizacji podatków i opłat za I półrocze 2023 roku przedstawił Mariusz 

Walachnia – Wójt Gminy (informacja w załączeniu). Podkreślił, że wpływy z podatków 

zrealizowane są powyżej wskaźnika upływu czasu. Wynika to z całorocznej płatności podatku 

przy I racie. Także podatnicy, których podatek wynosi poniżej 100zł są zobowiązani do 

płatności w jednej racie. Biorąc pod uwagę wpłaty za wodę to wykonanie wynosi 25% a za 

ścieki 39%. Inkasent obecnie dokonuje już odczytów na bieżąco. Wpływy za odpady 

komunalne na dzień 30 czerwca wynosiły 737 tys.zł natomiast wydatki 549tys.zł. Różnica 

między dochodami a wydatkami zaczyna się już normalizować. Obniżono stawkę do 15zł a pod 

koniec roku będzie kolejna analiza wpływów i wydatków z tego tytułu. Wójt dodał, że na 

bieżąco jest prowadzona egzekucja zaległości, wysyłane są upomnienia bądź wykonywane 

telefony do zalegających z płatnością podatników. 

Stanowisko Komisji Budżetowo-Finansowej, Rozwoju Gospodarczego i Gospodarki Gminy  

przedstawiła Monika Gruszczyńska – Przewodnicząca Komisji. W wyniku analizy informacji 

o realizacji podatków i opłat za I półrocze 2023r. Komisja stwierdza, że plan z tytułu podatków 

wynosił 2.898.173zł natomiast wpływy z tego tytułu za okres I półrocza wynoszą 

1.710.218,99zł co stanowi 59,01% zakładanego planu. Wpływy z tytułu opłat za wodę oraz za 

ścieki zrealizowane są w około 46% natomiast wpływy z tytułu opłat za gospodarowanie 

odpadami zrealizowano w 47,17%.  Zaległości z tego tytułu stanowią na dzień 30.06.b.r. kwotę 

72.661,66zł. Zaległości podatkowe w podatkach od osób fizycznych i prawnych wynoszą 

177.795,95zł natomiast od dłużników alimentacyjnych 1.850.590,66zł. Zaległości w podatkach 

głównie dotyczą tych samych podatników od kilku lat. Na bieżąco wysyłane były upomnienia 

w celu ściągnięcia zaległości. Komisja widzi potrzebę podejmowania dalszych skutecznych 

działań w celu ściągnięcia zaległości. Poza koniecznością podejmowania tych działań Komisja 

nie wnosi uwag i pozytywnie opiniuje informację o realizacji podatków i opłat za okres  

I półrocza 2023r. (4 głosy za). 

Stanowisko Komisji Rewizyjnej przedstawił Wiesław Gregiel – Przewodniczący Komisji.  

Komisja dokonała analizy informacji o realizacji podatków i opłat za I półrocze 2023 roku  

i stwierdza, że dochody z tego tytułu zostały wykonane w ponad 50% tj. powyżej wskaźnika 

upływu czasu. Komisja pozytywnie zaopiniowała informację o realizacji podatków i opłat za 

okres I półrocza 2023 roku. Wnosi o dalsze skuteczne działania egzekucyjne w celu ściągnięcia 

zaległości (5 głosów za). 

Dyskusja 

Sławomir Młodawski podziękował mieszkańcom gminy za sumienne wpłaty podatków i opłat 

lokalnych, które zasilają budżet gminy. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem informacji. 

Za przyjęciem informacji o realizacji podatków i opłat za I półrocze 2023r. głosowało  

14 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku z czym 

informacja została przyjęta przez Radę. 

Przed przystąpieniem do rozpatrzenia projektów uchwał Jacek Krzepkowski – 

Przewodniczący Rady złożył wniosek o odstąpienie od odczytywania uzasadnień  

i załączników do projektów uchwał za wyjątkiem punktu 8f) dotyczącego rozpatrzenia skargi. 

Za przyjęciem jego wniosku głosowało 14 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów 

wstrzymujących się – 0, w związku z czym wniosek został przyjęty przez Radę. 

Ad. 8  

a) 

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Bliżyn na lata 2023-2035 odczytała Beata Ozan – Skarbnik Gminy. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały.  
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Dyskusja – brak chętnych. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Bliżyn na lata 2023-2035 głosowało 14 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów 

wstrzymujących się – 0, w związku z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę  

Nr XLVIII/331/2023 w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy Bliżyn na lata 2023-2035. 

b) 

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Bliżyn na 2023 rok 

odczytała Beata Ozan - Skarbnik Gminy. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały.  

Dyskusja 

Krzysztof Olczyk zwrócił się do Pani z obsługi prawnej Rady z zapytaniem, czy właściwe jest 

zredagowanie tak uchwały, że głosowanie nad wszystkimi zmianami odbywa się inblock. Jest 

19 zmian w związku z tym, czy konieczne jest głosowanie inblock czy prawnie można je 

rozdzielić. 

Odpowiedzi udzieliła Beata Ozan – Skarbnik Gminy wyjaśniając, że do uchwały zmiany 

wprowadza się w załącznikach, a tych jest bardzo dużo, bo według wyliczeń radnego 19. Nie 

ma możliwości głosowania nad każdą zmianą osobno bo musiałoby być 19 uchwał. Zatem nie 

ma możliwości przygotowania 19 uchwał ponieważ każda przyjęta zmiana powoduje zmianę 

w kolejnej uchwale. Jeżeli Rada przyjęłaby zmianę w pierwszej uchwale a w trzeciej nie,  to 

druga uchwała nie ma bytu, bo każda zmiana jest inna. Powoduje to także zmiany w WPF-ie, 

które muszą być zgodne z przyjętymi zmianami w budżecie. 

Krzysztof Olczyk dodał, że na jednej z wcześniejszych sesji zagłosował przeciwko jednej  

z pozycji wydatkowej i teraz będąc konsekwentnym też tak powinien zagłosować ale nie ma 

takiej możliwości. Z innymi zmianami się zgadza a nie akceptuje tylko jednej. 

Beata Ozan wyjaśniła, że nie ma takiej możliwości by każdą zmianę głosować osobno. 

Krzysztof Olczyk prosił, aby ten temat na przyszłość rozpoznać wprowadzając zmiany po 

stronie wydatków. 

Karolina Chaja – Radca prawny wyjaśniła, że uchwała jest prawidłowo skonstruowana. 

Pewnie jest możliwość rozdzielenia aczkolwiek jak to Pani Skarbnik wyjaśniła uzasadnione 

jest głosowanie łączne. 

Nawiązując do powyższej dyskusji Sławomir Młodawski uznał, że punktem zapalnym  

w zmianach do budżetu jest zwiększenie środków na modernizację orlików w Bliżynie  

i w Mroczkowie o kwotę 329tys.zł. Radny dodał, że orlik w Bliżynie powstał w listopadzie 

2009r., czyli 14 lat temu. Wszyscy pamiętają, że do czasu powstania orlika w Mroczkowie był 

mocno eksploatowany. Komisja Oświaty również była na tym boisku i widziała w jakim ono 

jest stanie. W budżecie gminy została już zabezpieczona kwota 750tys.zł z czego 

dofinansowanie z Ministerstwa Sportu stanowi 350tys.zł. Złożona oferta na modernizację 

orlików opiewa na kwotę 1.058tys.zł dlatego też zasadnym jest dofinansowanie tego zadania. 

Stan płyty orlika w Bliżynie jak również boisko wielofunkcyjne wymagają kapitalnego 

remontu. Dlatego radny prosił o akceptację i pozytywne odniesienie się do tej propozycji 

zmiany w budżecie bo później bez dofinansowania z Ministerstwa Sportu będzie trudno to 

zadanie wykonać. Prowadząc przez 7 lat gminną ligę, boisko było oblężone i mocno 

eksploatowane. W pierwszej edycji gminnej ligi grało aż 12 drużyn, później zmniejszyło się to 

do 10 drużyn, stąd to boisko było mocno zniszczone. Wykonując kapitalny remont będzie ono 

służyło znów przez kilkanaście lat i młodzież będzie mogła w należytych warunkach rozwijać 

swoją kulturę fizyczną na terenie naszej gminy. 
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Aneta Smulczyńska nawiązując do zmian w budżecie uważa, że mimo odstąpienia od 

odczytywania uzasadnień powinno się wyjaśnić mieszkańcom czego zmiany dotyczą. Jedną  

z pozycji jest dofinansowanie modernizacji boisk w Bliżynie i w Mroczkowie i na to 

przedsięwzięcie dodaje się kwotę 329tys.zł celem rozstrzygnięcia przetargu. Po stronie 

dochodów została wprowadzona znacząca kwota 919 tys.zł. Są to środki otrzymane z tytułu 

zwrotu podatku vat od zadania kanalizacyjnego realizowanego z programu Polski Ład. Jest to 

kwota znacząca a Pan Wójt po raz kolejny sam rozdysponował środki nie pytając radnych  

o zdanie. Radna wymieniła kilka znaczących pozycji na które te środki się rozdysponowuje: 

329 tys.zł na wspomniane orliki, na zadanie dotyczące przewozów autobusowych dokłada się 

43 tys. zł, na zapłatę za oświetlenie drogowe zwiększa się środki o kwotę 142tys.zł, na domy 

opieki społecznej za podopiecznych z terenu naszej gminy zwiększa się środki o 150tys.zł, 

zabezpiecza się kwotę 50tys.zł na wywóz odpadów i osadów z oczyszczalni ścieków. Jest także 

kwota 60tys.zł na remont placu zabaw przy szkole podstawowej w Odrowążku polegający na 

wymianie nawierzchni, za co w imieniu pani dyrektor, rodziców i uczniów radna dziękuje. 

Dobrze, że chociaż 60tys. zł z tych 919tys. trafi do Odrowążka. Wracając do tematu orlików 

zapytała Wójta, ile ofert w postępowaniu przetargowym wpłynęło na to zadanie, jakie były ich 

kwoty i jaki zakres  prac przy boiskach zostanie wykonany. 

Wójt na wstępie stwierdził, że nie wie z czego wynika taka uwaga, że sam przygotował projekt 

uchwały w sprawie zmian w budżecie. Zawsze tak było i tak będzie, że Wójt wspólnie ze 

Skarbnikiem przygotowuje projekt uchwały, Skarbnik od strony formalno-technicznej. Nigdy 

nie było, nie ma nigdzie w Polsce i pewnie nie będzie, że radni przygotowują taki projekt 

uchwały. 

Do powyższego odniosła się radna Aneta Smulczyńska wyjaśniając, że chodziło jej o udział 

radnych w procesie podejmowania decyzji. 

Wójt wyjaśnił, że proces podejmowania decyzji polega na tym, aby na komisji omówić te 

tematy i były one omawiane. Dodał, że radna nie była obecna na posiedzeniu komisji jak 

również nie była na boisku orlik w Bliżynie ani w Mroczkowie. Temat ten wyjaśni, aby radna 

miała konkretną wiedzę w tym zakresie. Jeśli chodzi o przetarg na modernizację orlików  

w  Bliżynie i w Mroczkowie wpłynęły dwie oferty: jedna na kwotę około 1 mln 50tys.zł a druga 

na 2 mln 100tys. zł. Nabór do tego programu był w roku 2021 i wtedy był wykonany kosztorys 

na 750tys.zł. Gmina mogła ubiegać się o 50% dofinansowanie. Taki też wniosek został złożony. 

Konkurs był dwuetapowy, rozstrzygnięcie nastąpiło wiosną tego roku. Wiadomo co stało się 

na rynku usług budowlanych i cen materiałów, że te koszty znacznie wzrosły. Na potrzeby tego 

przetargu została wykonana aktualizacja kosztorysu, bo jest to obowiązkowe. Kosztorys 

wykonany przed ogłoszeniem przetargu opiewał na ponad 1 mln 300 tys.zł. Cena ofertowa jest 

niższa niż kosztorysowa. Zakres prac na orliku w Bliżynie to wymiana nawierzchni boiska 

piłkarskiego, będzie wymieniana trawa i wypełnienie oraz podbudowa w zakresie wyrównania. 

Nawierzchnia na boisku wielofunkcyjnym w Bliżynie również będzie wymieniona w całości, 

nie ma tam możliwości wykonania samego natrysku. To co mówił radny Młodawski, wpływ 

na taką sytuację miała eksploatacja ale także technologia wykonania w 2009 roku. Teraz jest 

dużo lepsza technologia, a można porównać boiska w Sorbinie czy Odrowążku a nawet  

w Mroczkowie, gdzie obecnie jest możliwe wykonanie tylko natrysku i nie ma ubytków  

w nawierzchni, nie ma potrzeby jej wymiany. Dodatkowo w Mroczkowie dochodzi naprawa 

dachu na kontenerze socjalnym. W Bliżynie natomiast należy wykonać pełny zakres wymiany 

nawierzchni dwóch boisk. Kończąc swoją wypowiedź Wójt dodał, że za rok bądź dwa bez 

wykonania generalnego remontu, te boiska w Bliżynie będzie trzeba zamknąć bo nie da się już 

ich łatać ze względu na duże zniszczenie struktury zewnętrznej. 

Krzysztof Olczyk odpowiadając radnemu Młodawskiemu stwierdził, że jego intencją nie była 

kwota, która ma być poniesiona na modernizację nawierzchni boisk. Radny ma natomiast 

wątpliwości co do pozycji dotyczącej wywozu odpadów i osadu z oczyszczalni ścieków  
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w Wojtyniowie. Chodzi o kwotę 50tys.zł. Dodał, że tym mieszkańcom którzy korzystają  

z kanalizacji gminnej dopłaca się 50tys.zł natomiast osoby, które nie mają takiej kanalizacji 

i korzystają z własnych szamb muszą ponosić opłaty w 100%. Odpłatność za wywóz 

nieczystości z szamb jest różna a średnio to cena 40-50zł za 1 m3 ścieków i w tym przypadku 

nie ma żadnej dopłaty. Radny zdaje sobie sprawę, że nie ma możliwości dopłaty tym 

mieszkańcom, bo taką odpowiedź otrzymał na komisji infrastruktury, na której ten temat był 

omawiany i to rozumie, ale uważa, że jest to niesprawiedliwe i to chciał podkreślić w swojej 

wypowiedzi. 

Odnośnie powyższej wypowiedzi Wójt wyjaśnił, że w ubiegłym roku żadna firma w okolicy 

nie miała przedłużonej koncesji na wywóz odpadów. Dopiero po uzgodnieniach z RDOŚ-iem 

firmy działające na rynku uzyskały nowe koncesje na taką działalność. Ze względu na przerwę 

w funkcjonowaniu firm tych osadów nie dało się wywieźć, dopiero zrealizowano to w tym roku 

a była to dwukrotna ilość. Jeśli chodzi o ceny wywozu ścieków z szamb, to one wzrosły z racji 

zwiększenia zapotrzebowania co najmniej trzykrotnego na skutek ustawowego sprawdzenia  

i zewidencjonowania zbiorników na ścieki. Mieszkańcy podeszli do tematu bardziej sumiennie 

i firmy, które świadczą usługi wywozowe nie wyrabiają się ze zrealizowaniem takiej ilości 

zamówień. W dniu jutrzejszym jest zorganizowane spotkanie z wywoźnikami i temat 

wysokości stawek zostanie z nimi omówiony, bo one rzeczywiście wzrosły. Te ceny powinny 

się unormować. Ponadto są odmowy wywozu nieczystości od niektórych gospodarstw, które 

nigdy nie korzystały z usług wywozu szamba. Jutro tematy te zostaną omówione z firmami, 

także tymi spoza powiatu, aby ewentualnie mogły świadczyć usługi na terenie naszej gminy. 

Radna Aneta Smulczyńska odniosła się do wypowiedzi Wójta odnośnie jej nieobecności na 

posiedzeniu komisji. Niestety nie mogła uczestniczyć w posiedzeniu komisji, osobom 

pracującym w ciągu całej kadencji trudno osiągnąć 100% frekwencję na komisjach czy sesjach. 

Z tego co widzi, nawet panu Wójtowi trudno jest osiągnąć taki wynik pomimo, że jest na 

miejscu. Jeżeli chodzi o dofinansowanie orlików pan Wójt może odnosi wrażenie, że radna jest 

przeciwna temu przedsięwzięciu. Oznajmiła,  że w pełni popiera to zadanie. Na dzisiejszej sesji 

dyskutowało się dużo o oświacie, powinno się stwarzać dzieciom i młodzieży jak najlepsze 

warunki do edukacji, do uprawiania sportu. Wiadomo, że niedostatecznie dobra nawierzchnia 

na boiskach stwarza warunki ingerujące w poczucie bezpieczeństwa dzieci i młodzieży i nikt 

nie chciałby dopuścić do nieprzyjemnego zdarzenia. Dlatego w pełni popiera wydatek związany 

z modernizacją orlików. Radna odniosła się także do wypowiedzi radnego Krzysztofa Olczyka 

i również ma wątpliwości co do tego wydatku, ale jak było powiedziane głosuje się nad 

wszystkimi zmianami łącznie dlatego opinia radnej odnośnie zmian zaproponowanych  

w projekcie uchwały jest pozytywna. 

Monika Gruszczyńska nawiązując do jutrzejszego spotkania z firmami, które odbierają 

nieczystości z szamb i stosują różne stawki, na co skarżą się mieszkańcy, to dla przypomnienia 

wyjaśniła, że to rada gminy powinna określić stawkę jednolitą. Dodała, że w sąsiednich 

gminach rady już podjęły takie uchwały. 

Wójt wyjaśnił, że głównym celem tego spotkania będzie wypracowanie górnych stawek, bo 

rynek na tyle się zmienił w ostatnich latach, że należy tym tematem się zająć, a o wynikach 

poinformuje radnych. Odnosząc się do nieobecności na komisjach i sesjach Wójt oświadczył, 

że nie było takiej sytuacji by nie uczestniczył w sesji rady a także w komisji, o ile był  

w Urzędzie i został na nią poproszony. 

Jacek Krzepkowski nawiązując do zmian w budżecie zapytał, czy kwota 20tys.zł jest kwotą 

wystarczającą by dokonać zlecenia opracowania projektu na modernizację odcinka drogi  

w Płaczkowie bo w Bliżynie zaplanowana jest kwota 40tys.zł. Zapytał również, czy zgłoszenie 

opracowania projektu nastąpi w tym roku. 

Wójt wyjaśnił, że wprowadzenie do opracowania tych dwóch projektów wynika z objazdu  

i z komisji infrastruktury, różnica jest duża ale w przypadku Płaczkowa może jest nawet dłuższy 
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odcinek ale prostszy bo to jest tylko remont, nie ma tam sieci, które trzeba uzgadniać z innymi 

podmiotami. Natomiast w Bliżynie byłaby to budowa, która jest znacznie kosztowniejsza. 

Gwarancji nie ma, że te środki wystarczą. Zostaną wysłane zapytania cenowe do kilku 

oferentów, zaproponowane kwoty to są ceny orientacyjne z poprzednich rozeznań cenowych. 

Jeśli zostanie wyłoniony wykonawca to opracowanie dokumentacji zostanie zlecone w tym 

roku i zapewne wejdzie to jako wydatek niewygasający w związku z czym projekty powinny 

być wykonane do końca przyszłego półrocza. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Bliżyn na 2023 rok  

głosowało 14 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku  

z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr XLVIII/332/2023 w sprawie wprowadzenia zmian 

w budżecie Gminy Bliżyn na 2023 rok.  

c) 

Projekt uchwały w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji  

w Kielcach informacji o kandydatach na ławników odczytał Michał Jędrys – Sekretarz 

Gminy. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały.  

Dyskusja – brak chętnych. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji  

w Kielcach informacji o kandydatach na ławników głosowało 14 radnych, głosów przeciwko – 

0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę  

Nr XLVIII/333/2023 w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji  

w Kielcach informacji o kandydatach na ławników. 

d) 

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do Regulaminu określającego wysokość 

dodatków i innych składników wynagrodzenia oraz szczegółowe warunki ich przyznawania dla 

nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Gminę Bliżyn odczytał Michał 

Jędrys - Sekretarz Gminy. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały.  

Dyskusja – brak chętnych. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do Regulaminu określającego 

wysokość dodatków i innych składników wynagrodzenia oraz szczegółowe warunki ich 

przyznawania dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Gminę Bliżyn 

głosowało 14 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku  

z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr XLVIII/334/2023 w sprawie wprowadzenia zmian 

do Regulaminu określającego wysokość dodatków i innych składników wynagrodzenia 

oraz szczegółowe warunki ich przyznawania dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach 

prowadzonych przez Gminę Bliżyn. 

e) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr VII/44/2015 Rady Gminy Bliżyn z dnia  

3 września 2015r. w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na sfinansowanie prac 

konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru 

zabytków odczytał Michał Jędrys - Sekretarz Gminy. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały.  

Dyskusja – brak chętnych. 
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Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr VII/44/2015 Rady Gminy Bliżyn z dnia 

3 września 2015r. w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na sfinansowanie prac 

konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru 

zabytków, głosowało 14 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0,  

w związku z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr XLVIII/335/2023 w sprawie zmiany 

Uchwały Nr VII/44/2015 Rady Gminy Bliżyn z dnia 3 września 2015r. w sprawie 

określenia zasad udzielania dotacji na sfinansowanie prac konserwatorskich, 

restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków. 

f) 

Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działania Wójta Gminy Bliżyn wraz  

z uzasadnieniem odczytał Szymon Mastalerz – Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków 

i Petycji. 

Dyskusja 

Sławomir Młodawski odniósł się do skargi, która była rozpatrywana w obecności pana 

skarżącego na posiedzeniu Komisji Skarg i Wniosków, której jest członkiem. Z punktu 

widzenia radnego zawiódł tutaj przepływ informacji dotyczący przedmiotowej sprawy. Gdyby 

skarżący otrzymał dogłębną informację, że w momencie podpisania umowy nie ma możliwości 

podłączenia do kanalizacji a jest prowadzone dalsze podstępowanie uwzględniające tych osiem 

gospodarstw i zapewnienie, że skarżący będzie miał podłączoną kanalizację wraz z pozostałymi 

ośmioma gospodarstwami to nie byłoby tej kwestii na dzisiejszej sesji. Dlatego radny uczula 

osoby odpowiedzialne za udzielanie informacji mieszkańcom, bo nie jest to pierwsza taka 

sprawa, o odpowiedni przepływ informacji bo w przeciwnym wypadku rada rozpatruje skargę, 

która w sumie jest bezzasadna. Gdyby przepływ informacji był odpowiedni to skarżący nie 

wnosiłby skargi tylko czekał spokojnie na podłączenie do kanalizacji. Apelował aby to była 

ostatnia taka sytuacja. 

Przewodniczący Rady poinformował, że na sali jest obecny skarżący dlatego zapytał, czy 

chciałby zabrać głos. Poinformował dalej, że w związku z tym, że obrady sesji są 

transmitowane i nagrywane to w przypadku zabrania głosu przez skarżącego musi zapytać, czy 

wyraża skarżący zgodę na użycie jego wizerunku na nagraniu. 

Skarżący wyraził zgodę na użycie jego wizerunku na nagraniu a zabierając głos stwierdził, że 

to co zostało przed chwileczką odczytane jest krzywdzące ponieważ skarga jest bezzasadna ale 

nagle okazuje się że jest zasadna, bo nagle jest podjęte działanie, dlatego tego nie rozumie. 

Nawiązał do wypowiedzi radnego Młodawskiego stwierdzając, że tu jest właśnie całe sedno 

sprawy. Do 9 września ubiegłego roku nie było  tematu, wszystko było dobrze. Sprawa zaczęła 

się po wywieszeniu ogłoszenia na tablicy ogłoszeniowej w miejscowości Ubyszów 

informującym, że wszyscy obywatele biorący udział w tej inwestycji proszeni są  

o zgłaszanie się do urzędu gminy celem dokonania stosownych opłat za wykonanie przyłącza. 

Skarżący, jako prawy obywatel pierwszy z miejscowości Ubyszów udał się do gminy żeby 

dokonać tej opłaty i wyniknął wtedy problem, że nie będzie miał kanalizacji. Skarżący czuł się 

potraktowany jako „trędowaty, gorszy sort”. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działania Wójta Gminy Bliżyn, 

głosowało 14 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku  

z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr XLVIII/336/2023 w sprawie rozpatrzenia skargi 

na działania Wójta Gminy Bliżyn. 

g) 

Projekt uchwały w sprawie określenia trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków 

Zespołu Interdyscyplinarnego w Bliżynie odczytał Michał Jędrys - Sekretarz Gminy. 
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Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały.  

Dyskusja – brak chętnych. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie określenia trybu i sposobu powoływania i odwoływania 

członków Zespołu Interdyscyplinarnego w Bliżynie, głosowało 14 radnych, głosów przeciwko 

– 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę  

Nr XLVIII/337/2023 w sprawie określenia trybu i sposobu powoływania i odwoływania 

członków Zespołu Interdyscyplinarnego w Bliżynie. 

Ad. 9 

Informacje, komunikaty i oświadczenia: brak. 

Ad. 10 

Obrady sesji trwały od godz. 905 do godz. 1110. 

Czterdziestą ósmą sesję Rady Gminy Bliżyn zamknął Jacek Krzepkowski – Przewodniczący 

Rady dziękując wszystkim za udział. 

 

Protokolant 

 

 

Anna Kowalik 

 

 

 


